
 

 

 

 

 

 

Αθήνα, 16 Απριλίου 2024 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ ΚΑΙ AKE  

 

Προς την κα Υπουργό Πολιτισμού  

 

Θέμα : Το Υπουργείο Πολιτισμού έκανε πραγματική έρευνα σε σχέση με τις 4 

αρχαιότητες που παραλίγο να δημοπρατηθούν παράνομα από τον οίκο Christie’s;  

 

Σε σχέση με την παράνομη δημοπρασία των τεσσάρων αρχαιοτήτων από τον οίκο 

δημοπρασιών Christie’s, πέρα από το κατά πόσο οι αρμόδιες υπηρεσίες του Υπουργείου 

Πολιτισμού έκαναν ενδελεχή έρευνα σε σχέση με το συμβάν, εγείρεται κι ένα πολύ σοβαρό 

ερώτημα που αφορά την προστασία της πολιτιστικής κληρονομιάς της Ελλάδας, την 

εφαρμογή του ευρωπαϊκού πλαισίου για τις παρανόμως εξαχθείσες αρχαιότητες, αλλά και 

ως προς την τήρηση του διεθνούς δικαίου σε σχέση με την αρχαιοκαπηλία.  

 

Το Υπουργείο Πολιτισμού στην ανακοίνωσή του αναφέρει συγκεκριμένα ότι "ο έλεγχος που 

έγινε από το αρμόδιο Τμήμα Τεκμηρίωσης και Προστασίας Πολιτιστικών Αγαθών (ΤΤΠΠΑ) 

δεν έδωσε στοιχεία που να τεκμηριώνουν την παράνομη διακίνηση, από τον σημερινό 

ελλαδικό χώρο, κάποιου από τα αντικείμενα αυτά”. Και το ερώτημα που τίθεται είναι ένα. 

Αυτά τα τέσσερα αντικείμενα, παρόλο που ήταν στην κατοχή αρχαιοκάπηλου, παρόλο που 

εδώ και 30 χρόνια διακινούνται παράνομα σε ευρωπαϊκές δημοπρασίες, γιατί δεν 

εντοπίστηκαν από την έρευνα που διεξήγαγε το Υπουργείο Πολιτισμού, ώστε να σταματήσει 

η δημοπρασία, όπως και συνέβη τελικά μετά από ενέργειες ερευνητή του Πανεπιστημίου 

του Cambridge; 

 

Επειδή η ανακοίνωση του Υπουργείου Πολιτισμού, εξίσου επικίνδυνη με την ολιγωρία σε 

σχέση με τις αρχαιότητες που παραλίγο να δημοπρατηθούν από τον οίκο Christie’s.  
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Ερωτάται η αρμόδια κα Υπουργός :  

 

1. Γιατί ο έλεγχος που προέκυψε από το αρμόδιο Τμήμα Τεκμηρίωσης και 

Προστασίας Πολιτιστικών Αγαθών (ΤΤΠΠΑ) του Υπουργείου, σε σχέση με τις 

4 αρχαιότητες που παραλίγο να δημοπρατηθούν παράνομα από τον οίκο 

Christie’s, "δεν έδωσε στοιχεία που να τεκμηριώνουν την παράνομη 

διακίνηση, από τον σημερινό ελλαδικό χώρο, κάποιου από τα αντικείμενα 

αυτά”;  

 

2. Γιατί δεν έλαβε έγκαιρα πρωτοβουλίες το ελληνικό Υπουργείο Πολιτισμού, 

ώστε να σταματήσει τη δημοπρασία του οίκου Christie’s.  

 

ΑΙΤΗΣΗ ΚΑΤΑΘΕΣΗΣ ΕΓΓΡΑΦΩΝ  

 

Παρακαλούμε να κατατεθούν στο Σώμα όλα τα έγγραφα που να αποδεικνύουν ότι 

διενεργήθηκε έλεγχος από το αρμόδιο Τμήμα Τεκμηρίωσης και Προστασίας 

Πολιτιστικών Αγαθών (ΤΤΠΠΑ) για τις 4 αρχαιότητες που παραλίγο να 

δημοπρατηθούν από τον οίκο Christie’s καθώς και τα αποτελέσματα του ελέγχου 

αυτού.  

 

Οι Ερωτώντες κι Αιτούντες Βουλευτές  

 

Μάλαμα Κυριακή 

 

  

Ακρίτα Έλενα 

 

Αποστολάκης Ευάγγελος  

 

Αυλωνίτης Αλέξανδρος 

 

Βέττα Καλλιόπη  

 

Γαβρήλος Γεώργιος 

 



 

 

Γιαννούλης Χρήστος 

 

Δούρου Ειρήνη  

 

Ζαμπάρας Μιλτιάδης 

 

Θρασκιά Ουράνια 

 

Κεδίκογλου Συμεών  

 

Κοντοτόλη Μαρίνα 

 

Λινού Αθηνά 

 

Μαμουλάκης Χαράλαμπος 

 

Μεϊκόπουλος Αλέξανδρος 

 

Μπάρκας Κωνσταντίνος 

 

Νοτοπούλου Αικατερίνη 

 

Ξανθόπουλος Θεόφιλος  

 

Παπαηλιού Γεώργιος 

 

Πούλου Παναγιώτα 

 

Ψυχογιός Γεώργιος 




